
Erdőkürt Község Önkormányzatának  
tájékoztató kiadványa 
Alapította: Vadovics János

A három éve indult kezdeményezés immár össz- 
magyar hagyománnyá vált. 6 kontinens több mint 
40 országának közel 700 településéről mintegy 
1000 helyszínen lobbant fel a trianoni békediktá-
tum emléknapján, a nemzeti összetartozás napján, 
2023. június 4-én, budapesti idő szerint 20:23-kor 
az összetartozásunk tüze. Mivel, sajnos, nem ért 
véget az Ukrajnában dúló háború, így annak mi-

előbbi befejezéséért ezek a lángok idén is egyúttal 
a béke tüzei voltak.
Az Erdőkürtön összegyűlt maroknyi társaság kö-
zös énekléssel, beszélgetéssel tartott megemléke-
zést a művelődési ház udvarán gyújtott tűz körül. 
Köszönjük a meghitt, értékes, együtt töltött időt.

forrás: gyujtsukmeg.ma

2023 második negyedéve

Ismét meggyújtottuk!
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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK 

Tisztelt Lakosság!

Az elmúlt hónapokban településünk életét a szennyvízcsatorna-hálózat kiépítésének munkálatai határozták meg. A 
beruházás a lakosság életminőségének javítása mellett a meglévő vállalkozások fejlesztéséhez, új munkahelyek meg-
teremtéséhez is hozzájárul, valamint a befektetési kedvet is növelheti. Erdőkürt Község Képviselő-testülete kiemelt 
feladatának tekinti a települési alapszolgáltatások fenntartását, illetve a falu infrastrukturális fejlesztését, annak érde-
kében, hogy a település minél élhetőbbé váljon az itt lakók számára. Örvendetes tény, hogy az elmúlt években egyre 
többen gondolták úgy, és közöttük szerencsére fiatal párok és gyermekes családok is, hogy olyan élhető településen 
képzelik el a további életüket, ahol megvannak az alapszolgáltatások, munkahely szempontjából közel vannak a váro-
sok, és nem utolsó sorban, ahol jó a közösségi élet és a közösségi összefogás. 

A szennyvízcsatorna építésének folyamatáról a Penta Kft. képviseletében Czeglédi Csaba termelési főmérnök úr adott 
részletes tájékoztatást. Ezzel kapcsolatosan szeretnék megkérni mindenkit, hogy a munkálatok során észlelt problémá-
kat, hiányosságokat vagy olyan, kivizsgálásra érdemes felvetést, ami lakossági panaszként kezelhető, elektronikusan 
a polgarmester@erdokurt.hu email címre, telefonon a 06/20-477-2080 számon, illetve személyesen nekem jelezzék. Az 
észrevételeket folyamatosan továbbítom a kivitelező felé.

A jelenleg folyó szennyvízberuházás mellett végre zöld utat kapott a Települési környezetvédelmi infrastruktúra-fej-
lesztések felhívására benyújtott pályázatunk, melynek költségvetése bruttó 100.000.000 Forint. A kivitelezést a nyílt 
közbeszerzési eljárás során nyertes ajánlattevő, a B&B Salgó Kft. fogja megvalósítani. A vállalkozói szerződés május 15-
én aláírásra került, mely szerint augusztus 31-ig el kell végezni a munkálatokat. A tervezett fejlesztés nagyobb részében 
a Céklás-patak érintett, 185 folyóméteren a mederkotrást követően marad a meglévő, felújítandó mederlapburkolat, 
míg 350 folyóméteren a meglévő, kétoldali, megrongálódott kőburkolat elbontása után medermatracos kőburkolatot 
kap a meder. A Petőfi út végén található C3D Kft. újonnan épült csarnoka előtt a külterület irányából lefolyó iszapos 
vizet egy, az úton keresztbe megépítendő iszapfogóval tervezzük megállítani, melyből a csapadékvíz a felújítással érin-
tett, út menti, burkolt árokba kerül. A település központjában található Kossuth úti buszmegálló melletti árok szintén 
mederlapburkolatot kap, mivel a meglévő földárokba folyó, természetes forrás vizenyőssé formálta az árkot.

Önkormányzatunk részére ajánlat érkezett a közvilágítási rendszer ESCO szolgáltatás keretében történő korszerűsí-
tésére, a meglévő lámpatestek korszerű LED lámpatestre történő cseréjére és azok futamidő végéig tartó üzemeltetésre. 
Az ajánlatot adó MVM Lumen Kft.-vel a közvilágítás korszerűsítésével kapcsolatos egyeztetés egyelőre folyamatban 
van, remélem, hogy mielőbb sikerül megegyezni és szerződést kötni.

A Magyar Falu Program keretében megjelent az „Út, híd, járda építése/felújítása” című felhívás, a pályázatok benyúj-
tására június 14. – július 14. közötti időszakban van lehetőség. Képviselő-testületünk legutóbbi ülésén már tárgyalta a 
kiírás feltételeit, a pályázattal érintett út kiválasztása és a pályázat benyújtásának előkészítése folyamatban van. 

Megjelent továbbá az Interreg VI-A Magyarország-Szlovákia határon átnyúló pályázat, melynek „A helyi örökség 
megőrzése” című felhívására a szlovákiai testvértelepülésünkkel, Kürttel közösen szeretnénk pályázatot benyújtani a 
hagyományaink megismertetése és megőrzése céljára szolgáló rendezvényközpont megvalósítására. Az egyeztetések és 
a pályázat előkészítése itt is folyamatban van. A projekt a korábbi „Turisztikai infrastruktúra fejlesztése Erdőkürtön” 
címen megvalósított pályázat folytatása lenne, melynek keretein belül épült meg többek között a játszótér, az önkor-
mányzat udvarában a színpad, újultak meg a Céklás-patak gyalogos fahídjai. 

Megjelentek az EACEA pályázat „Települések Hálózata” programra való felhívások, melyre a testvértelepülési kap-
csolatokkal rendelkező önkormányzatok nyújthatnak be pályázatot. A felhívásra Erdőkürt Község Önkormányzata 
nevében a 2024. évi falunapi rendezvényünk szervezésére jeleztem pályázati szándékunkat. A projektünk kidolgozása 
folyamatban van, az elbírálás ősz folyamán várható.

Az idei esztendőben a Palóc Ízek Fesztiválja falunap augusztus 12-én kerül megrendezésre. Előtte való napon augusz-
tus 11-én az ökumenikus istentisztelet után ünnepélyes keretek között díszpolgári címek adományozására kerül sor. 
Erdőkürt Község Önkormányzata Képviselő-testülete 26/2023. (II. 22.) számú határozatával díszpolgári címmel tün-
teti ki Dr. Lipovszky György nyugalmazott háziorvost és Mekis Ádám esperest. A lakosságot mindkét rendezvényről 
tájékoztatni fogjuk a helyben szokásos módon (hirdetőtábla, szórólap, a település honlapja).
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Tisztelt erdőkürti Lakosok!

Az alábbiakban rövid tájékoztatást szeretnénk adni a településen jelenleg is zajló szennyvízcsatorna-építési 
munkák aktuális helyzetképéről és a jövőben várható eseményekről.

Jó ütemben haladnak a csőfektetési munkák, a településen mintegy 5.500 m hosszon kell kiépítenie a kivitele-
ző Penta Kft-nek a gravitációs hálózatot, ennek 95 %-a már elkészült. A vezetékek lefektetését követően ideig-
lenes úthelyreállításra került sor, ezt már a csatornaépítés kezdete óta tapasztalhatják. A külterületen szintén 
halad a nyomóvezetékek építése, ezek a külterületi vezetékek fogják eljuttatni a települések mély pontjaira 
tervezett átemelőkből, majd minden település végátemelőjéből a szennyvizet a kállói szennyvíztisztító telepre, 
amelynek építése szintén folyamatban van. A vezetéképítések a nyáron elkészülnek, hamarosan kezdetüket 
veszik a végleges út-helyreállítási munkák, amelyek kapcsán bizonyos félreértések elkerülésének érdekében 
felhívjuk a figyelmet arra, hogy ez nem egy komplex útfelújítási program, hiszen a Penta Kft. szerződött fel-
adata az eredeti állapotok helyreállítása. Ez azt jelenti, hogy önkormányzati tulajdonú utak esetében sávos 
(csak a csatorna építéssel megbontott szélességben) helyreállításra kerül sor, a Magyar Közút üzemeltetésében 
álló utak esetében pedig szintén elkészül a csatorna nyomvonalában az új útpályaszerkezet (a közútkezelői 
hozzájárulásokban előírtak szerint), majd a főutak azon sávja (teljes szélességben), amelyet a szennyvízcsa-
torna érintett. Ezen közlekedési sávban tehát félpályás szőnyegezésre kerül sor, aszfalt kopóréteg beépítésével. 
A végleges úthelyreállításokkal az év végére elkészül a kivitelező mind az önkormányzati utak, mind a főút, 
tehát a Magyar Közút kezelésében álló utak tekintetében is.

A lakosság számára fontos információ, hogy az elkészült házi bekötő csatornákra egyelőre SZIGORÚAN 
TILOS bárminemű rákötést eszközölni! A csatlakozás ideje is el fog jönni, várhatóan az év vége felé, a pontos 
időbeliségről külön tájékoztatást fogunk adni. Kizárólag a Vízmű (ÉRV Zrt.) szakfelügyeletével és közben-
járásával lehet az elkészült házi tisztítóaknákra (telken belül a kerítéstől 1 méterre helyezkedik el) rákötni, 
ezt a közreműködést a Vízmű szakemberei minden ingatlan esetében el fogják végezni, a későbbi tájékozta-
tásokban foglaltak szerint. A telken belüli csőfektetési munkák elvégezhetőek, a rácsatlakozás elvégzése az, 
ami egyelőre még nem időszerű. Szintén a Vízmű munkatársai működnek majd közre a mély fekvésű, házi 
beemelővel ellátott ingatlanok esetében is.

Szeretnénk felhívni a figyelmet arra, hogy a Penta Kft. erőn felül igyekszik a meglévő közművek állapotát 
megóvni, de azok kora nem minden esetben tekinthető ideálisnak, léteznek már elöregedett víz- és gázveze-
tékek. Sajnos, elkerülhetetlen egy-egy vezeték rongálódása, ezek mértékét a Penta Kft. a közműszolgáltatók 
közreműködésével szándékozik minimálisra csökkenteni. Az esetleges gáz-, vízszolgáltatások kimaradásáért 
elnézésüket kérjük, sajnos, a legmélyebben fekvő szennyvízcsatorna közmű kiépítését úgy kell elvégezni, hogy 
más közművek már évek óta, bizonyos esetekben évtizedek óta lefektetésre kerültek a helyszínen.

A csatornaépítést, a végleges úthelyreállítást, az átemelők elkészültét, az egyeztetett módon történő rácsat-
lakozásokat a Vízmű közreműködésével elkészült munkákat követően egy hathónapos próbaüzemre fog sor 
kerülni. Ennek várható kezdete tervezetten a 2024. év eleje, hozzávetőleg februártól augusztus hónapig fog 
tartani.

Végül, de nem utolsó sorban, szeretnénk tolmácsolni az Önkormányzat és a generálkivitelező Penta Kft. szak-
emberei és munkatársai, továbbá a projektben részt vevő egyéb szereplők, úgymint a tervezők, az Építési 
és Közlekedési Minisztérium, a műszaki ellenőr szervezet, az Északmagyarországi Regionális Vízművek és 
egyéb közműszolgáltatók köszönetnyilvánítását a lakosság számára, akik példaértékű türelmükről és együtt-
működésükről tettek tanúbizonyságot az eddigi munkálatok során. Kérjük továbbra is a Tisztelt Lakosság 
együttműködését. A munkák jól haladnak, a csőfektetés rövidesen végéhez ér, sor kerül a végleges úthelyreál-
lításokra, amelyek végeztével a lakossági igénybevételek jelentősen lecsökkenek, és a projekt sikeres zárása felé 
jelentős lépést tesz előre Erdőkürt.

Czeglédi Csaba 
termelési főmérnök, projektvezető

TÁJÉKOZTATÁS
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Több éves kihagyás után, cantate vasárnap (húsvét 
utáni negyedik vasárnap – a szerk.) ismét volt egy-
házmegyei énekkari találkozó. A fóti gyülekezet volt 
a vendéglátó. A szokásosnál ugyan kevesebb, csupán 
8 énekkar, köztük az erdőkürti jelezte részvételét az 
eseményre. Ahogyan eddig mindig, a délelőtti isten-
tiszteleten előadták azokat a műveket, melyekkel a 
találkozóra készültek.

szöveg, képek: STY

Evangélikus Énekkar - 2023. május 7.

Az Északi Evangélikus Egyházkerület, ahová az 
erdőkürti evangélikus gyülekezet is tartozik, ren-
dezett missziói napot Csömörön. Tőlünk 8 fő vett 
részt a rendezvényen, aminek a sportcsarnok adott 
helyet. Külön autóbusz vitt a találkozóra az acsai 
testvérekkel együtt.

A találkozó Kendeh K. Péter, a helyi gyülekezet 
lelkészének áhítatával kezdődött, ezt ének követte 
Bence Gábor vezetésével, majd népviseletbe öltözött 
asszonyok adtak elő dalokat magyarul és szlovákul. 
A nap házigazdája Huszárik Kata színművész volt, 
az ő köszöntése után Fabinyi Tamás püspök és Fábri 
István polgármester üdvözölte a résztvevőket.

Csömörön volt már korábban is missziós nap, en-
nek a jelképét jelentő keresztet a csömöriek megőriz-
ték mindvégig.

A program egy szekcióbeszélgetéssel indult 
Szlaukó-Bobál Orsolya moderálásával, néhány 
résztvevővel.

11:30-tól szekcióprogramok kezdődtek. Ezek egyi-
ke volt az evangélikus templomban az Igehirdetés a 
zene nyelvén című előadás. Egy profi előadást hall-
hattunk az egyházzene rövidített történetéről és fej-
lődéséről Bence Gábortól, aki a Fóti Kántorképző 
Intézet vezetője.

Visszatérve a sportcsarnokba a harmad- és ne-
gyedéves teológus hallgatók passiótörténetét te-
kinthettük meg. A történet a Jézus közelében élők 
élményeit, megtapasztalásait, aggódásait jelenítette 
meg, egy-egy képpel utalva a Biblia szerinti szen-
vedéstörténetre (pl. csodatételek, Jézus bevonulása 
Jeruzsálembe, a kufárok kikergetése a templomból, 
Jézus elfogatása).

A napot úrvacsorai istentisztelet zárta Mekis 
Ádám esperes és Kendeh K. Péter lelkész szolgála-

tával, illetve Fabinyi Tamás püspök és Cserhátiné 
Szabó Izabella püspökhelyettes dialógusprédikáció-
jával. A prédikáció után lehetett úrvacsorát venni, 
majd az Erős vár a mi Istenünk himnusz eléneklésé-
vel zárult a missziói nap.

szöveg, képek: STY

Missziói nap - 2023. május 13.
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Életem kellemes csalódásai közé tartozik a Kos-
suth téri, pápai szentmisén való részvétel. Alapve-
tően nagyon ódzkodom a tömeges vallási rendez-
vényektől, mert úgy gondolom, nem lehetnek eléggé 
bensőségesek. Ezen alkalommal azonban teljes tév- 
hitnek bizonyultak a fenntartásaim: a megérkezés 
után mindenki csöndben, áhítattal figyelte az ese-
ményeket. Hatalmas élmény volt a misét megelőző, 
közös rózsafüzér imádság, melynek tizedei között 
különböző műfajú, csodálatos zenei előadásokat 
hallhattunk. A pápa által vezetett szertartás pedig 
megkoronázta ezt az életre szóló, lelki örömöt.

Berzsák Györgyi

Bár volt bennünk várakozás, amikor hajnali 5-kor 
útnak indultunk, nem sejtettük, micsoda ünnepnek 
leszünk részesei. Pesten fél 7 után valamivel a kör-
nyék minden utcájából áradt a tömeg a Kossuth tér 
felé. Milyen tömeg? A tömegről valami egészen más 
jut eszembe. Itt idegenként is ismerős, az illemhe-
lyek előtt és a detektoros kapuknál hosszasan sorban 
állva is mosolygós, békés emberekkel találkoztam, 
akiknek eszükbe sem jutott lökdösődni, türelmet-
lenkedni. Reggel 7 óra után még éppen befértünk a 
Kossuth térre.
Beleborzongtam, amikor több tízezer ember együtt 
imádkozott: „Hiszek egy Istenben… és Jézus Krisz-
tusban… Szentlélekben…” Gyönyörű volt hallani 
több tízezer ember csendjét – megérintettek ezek a 
csendek. Ágaskodtam úrfelmutatáskor, hogy felnéz-
hessek a kenyérben rejtőző Krisztus testére, de a tö-
meg eltakarta – vagyis látni kezdtem az embereket, 
Krisztus titokzatos testét, amiről Pál apostol beszél a 
korintusiakhoz írt levelében: Krisztus teste az Egy-
ház, amelynek tagjai vagyunk. Milyen jó ebben a 
testben ilyen hatalmas egységet megtapasztalni!
Tudomásom szerint heten képviseltük Erdőkürtöt a 
Kossuth téren. Viszont tanítványaim, ismerőseim, 
rokonaim közül is szép számmal voltak tanúi a pá-
palátogatás eseményeinek. Hetek teltek el azóta, de 
még mindig örömöt hoz a szívekbe és az arcokra, 
ha szóba kerül. Egyik tizedikes tanítványom (aki a 
fiataloknak szervezett, sportarénában megrendezett 
találkozást élhette át) ragyogó arccal mesélte: „Azt 
hittem, hogy a pápa egy öregember. Rá kellett jön-
nöm, hogy mennyire ismer minket, és mennyire 

érdekli az életünk. Nem gondoltam volna, hogy ne-
kem is tud mondani valamit…”
Fel sem tudjuk fogni, mi történt… Mi az oka an-
nak, hogy aki csak megnyilvánul az apostoli láto-
gatás eseményeiről, lelkendezve, meghatottan teszi? 
Vannak, akik csodát emlegetnek. Az nem kérdés, 
hogy köztünk volt nemcsak a pápa, de a Szentlélek 
is. Egységet hozott létre a jelenlévő tíz(száz?)ezrek 
között. Megnyitotta szívünket – az egyházfőét, a 
papságét, az egyszerű hívőét egyaránt. De jó lenne 
átélni az egységet Magyarország mindennapjaiban 
is! „Szentlélek, jöjj, lobogó láng, Szentlélek, jöjj, a vi-
lág vár, … jöjj, áradj szét!”

Kenyeres Anikó

AMI A MÉDIÁBÓL KIMARADT
tapasztalataink a pápalátogatásról

Fotók: https://katolikus.hu/cikk/ferenc-papa- 
szentmiset-mutatott-be-a-kossuth-teren
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Betekintés az Erdőkürti  
Nefelejcs Óvoda életébe

Kis mellékutcában, a világtól elrejtve, mesebeli 
környezetben található ez a kis óvoda. Nefelejcsként 
hívogat, s még a költői lelket is előcsalogatja, így szü-
letett e kis versike is:

„Erdőkürti óvodások vagyunk,
mindenki hallja most a hangunk.
Vidáman verselünk és dalolunk,
ráadásul tízesével akár százig is számolunk.
S bár a nevünk virágnév, Nefelejcs,
ajánljuk, hogy minket soha el ne felejts.”

Térjünk be hát, és ismerjük meg az Erdőkürti Nefe-
lejcs Óvoda kis lakóit!

Az idei nevelési év jelentős változásokat hozott az 
életükbe. A szeretett óvónénik: Betti néni, Edina néni, 
illetve Kriszti néni máshol talált munkahelyet. Új 
óvodavezetővel, pedagógiai asszisztenssel, dajkanéni-
vel és konyhai alkalmazottal bővült ez a kis közösség. 

Megismertük egymást, s mondhatom, hogy mostan-
ra egy nagyon jól összeszokott kis csapatot alkotunk.

De kezdjük az elejéről...
Az első hónap, a szeptember az ismerkedésről szólt. 

Edina óvó néninek készültünk egy kis búcsúztató ün-
nepséggel, potyogtak a könnyeink sűrűn, nehéz volt el-
engedni, de tudtuk, hogy mennie kell. A helyére nem 
sikerült új óvó nénit találnunk. A megváltozott körül-
mények és az utánpótlás hiánya nem könnyítette meg 
a helyzetünket. Végül októberben csatlakozott hozzánk 
Szilvi néni, aki pedagógiai asszisztensként látja el fel-
adatait. Kis közösségünk teljessé vált. 

Készültünk a népmese világnapjára, megünnepel-
tük az állatok világnapját, megemlékeztünk nemzeti 
ünnepünkről, de még halloween-i sürgölődés is volt 
nálunk. Az adventi készülődés jegyében az óvodát ün-
nepi díszbe öltöztettük. Volt nálunk Mikulás-délelőtt, 
karácsonyi népszokások felelevenítése, karácsonyváró 
hét, mézeskalácssütés, kézműves foglalkozások szü-
lőkkel karöltve, karácsonyi vásár és adventi fellépés a 
közösségi házban. Farsangi napot tartottunk az óvo-
dában, és részt vettünk a falusi farsangon is. 

Nőnap alkalmából séta keretében köszöntöttük a 
település hölgy lakóit. A március 15-i megemlékezés, 
sajnos, a gyermekek betegsége miatt nem úgy alakult, 
ahogy terveztük, de azok a gyerekek, akik felléptek, 
nagyon ügyesek voltak. A víz világnapja keretében kí-
sérleteztünk, megismertük a víz fontos szerepét. 

A nagycsoportosokkal ellátogattunk az iskolába, 

ahol játékos feladatokon keresztül ismerkedtek az is-
kolai élettel, a tanítónénikkel. A húsvéti készülődés 
során néphagyományokkal ismerkedtünk (tojásfestés, 
locsolkodás). A Föld napja alkalmából kertészkedtünk, 
játékos feladatokat oldottunk meg. Az óvoda májusfá-
ját közösen díszítettük. Az anyák napjára is rengeteget 
készültünk, meglepetésekkel vártuk az édesanyákat, 
nagymamákat, dédnagymamákat. A madarak és fák 
napja alkalmából ültettünk, erdei kirándulást szervez-
tünk, játékos foglalkozás során ismerkedtünk a fákkal 
és madarakkal, átöleltük az óvoda fáit, hogy óvjanak, 
védjenek továbbra is bennünket. Mindezen kiemelt 
eseményünkről képek is készültek, hogy ezekbe a pil-
lanatokba a szülők is betekintést nyerhessenek majd 
az óvoda facebook-oldalán. Előttünk áll a nagycso-
portosok búcsúztatása, az évzáró, illetve a gyermek-
hét játszódélelőttel, sportnappal, rengeteg meglepe-
téssel. 

Közben elkészült az Erdőkürti Nefelejcs Óvoda 
zászlója, melyet az évzáró-ballagó ünnepségünkön 
avatunk fel. Minden gyermeknek saját jelvénye lesz, 
melyet az óvodai jele díszít majd, illetve új hagyo-
mányként vezetjük be a ballagó óvodás gyermekeink 
nevével ellátott szalagot is az itt töltött évek emlékére. 

Mindenkinek nagyon szépen köszönöm a sok tá-
mogatást, amit kaptunk, elsősorban, ha megengedik, 
kedves kollégáimnak, akik mindig azon munkálkod-
nak velem együtt, hogy a gyermekek mindennapjai 
boldogságban, biztonságban teljenek, illetve rendez-
vényeinken látható legyen kis óvodásaink szorgalmas 
munkájának eredménye, hogy a sok gyakorlás meg-
hozza gyümölcsét.

Nagyné Veszprémi Krisztina Anikó
óvodavezető
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Anyák napi ünnepség - 2023. május 6.
Anyák napja előestéjén megtelt a művelődés ház 

nagyterme az ünnepre készülő gyerekekkel és szü-
lőkkel. A polgármester asszony köszöntötte az egy-
begyűlteket. Az ünnepi műsort az óvodások kezd-
ték. A kislányok népviseletben, a fiúk fehér ingben. 
A táncos bevezető után egyenként köszöntötték az 
édesanyákat, majd miután minden köszöntés el-
hangzott, a gyerekek átadták az ajándékokat. 

Az iskolások egy egész kis jelenetet adtak elő, 
amely egy versíró versenyt mutatott be Lázár Ervin 
A Négyszögletű Kerek Erdő című meséjéből vett 
minta alapján. A végén ők is egyenként köszöntöt-
ték édesanyjukat, sőt édesapjukat is. Mindenki óri-
ási tapsot kapott.

forrás és képek: erdokurtfaluvedo.hu

Együtt a Nefelejcs  
Óvodáért

Köszönetet szeretnék mondani mindenkinek, hogy segítették óvodánk zökkenőmentes működését, boldogabbá 
tették óvodás gyermekeink hétköznapjait. Kaptunk az év folyamán adományokat a településen élőktől, továbbá 
kirakókat, logicokat, matricákat, kifestőket, öntapadó címkéket, sok-sok finomságot, farsangi fánkot, gyümölcs-
levet, gyümölcsöt, mesepárnákat a mesesarokba, a vásárhoz tárgyi eszközöket, illetve a az óvodás gyermekek 
szüleivel összefogva karácsonyi dekorációkat készítettünk, karácsonyi meglepetések keretében egy nagyon értékes 
mesekönyvcsomagot hozott Jézuska a fa alá Erdőkürt Szlovák Nemzetiségi Önkormányzata közbenjárásának kö-
szönhetően, illetve fa építőkockát is kaptunk, húsvétra libatojásokat, Rubik-kockát, segítségként varrási munká-
latokat az anyák napi ajándékhoz, a gyermeknapi meglepetéshez és az óvoda zászlójához, valamint a társadalmi 
munkában végzett óvodai fűnyíráshoz is segítséget kaptunk, és még sorolhatnám.

Nagyon örülök, hogy ilyen támogató közegben dolgozhatunk, s bízom a további sikeres együttműködésben 
óvodásaink boldogsága érdekében.

Köszönet az egész éves támogatásért:

Erdőkürt Község Önkormányzatának
Erdőkürt Szlovák Nemzetiségi Önkormányzatának
Balla Mihály országgyűlési képviselő úrnak
Szebenszkiné Palik Katalin polgármester asszonynak
Faluszépítő Egyesületnek
Havjár Zoltánnak
Horváth Attilának
Kapuszta Ferencnek
Nánai Gábornénak
Mészáros Józsefnek
Polgár Istvánnak
Juhász családnak

Drobnyák családnak
Urbán családnak
Nánai családnak
Németh családnak
Simon családnak
Markosi családnak
Baráth családnak
Dolányi családnak
Dobos családnak

Nagyné Veszprémi Krisztina Anikó
 óvodavezető
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Sulihírek 
Ezzel a címmel szeretnénk egy új rovatot indí-

tani, melyben bepillantást nyújtunk azokba az is-
kolai eseményekbe is, amelyeket a falu lakói nem 
láthatnak, de örülnénk, ha tudnának róluk. 

Március 20-án délelőtt a Palánta Misszió jóvol-
tából kisdiákjaink és ovisaink egy aranyos bábe-
lőadásban ismerkedhettek meg a húsvét valódi 
történetével, és hangolódhattak az ünnepre. Az 
egyesület tagjai egy kis füzetkével ajándékozták 
meg a gyerekeket, a pedagógusokat pedig egy 
könyvvel. Tíz nappal később, március 30-án az 
egész iskolával felkerekedtünk, hogy egy „igazi” 
színházi előadást nézhessünk meg Salgótarjánban. 
A Rátonyi Róbert Színház vendégjátékának címe 
Pom Pom volt. A gyerekek nagyon élvezték a ma 
már szinte kötelezően interaktív előadást: együtt 
izgultak a szereplőkkel, hangosan biztatták őket, 
szívből nevettek a tréfás jeleneteken, s végül vas-
tapssal jutalmazták a színészeket.

Az óvodával is igyekszünk jó kapcsolatot ápolni. 
Az általunk szervezett programokon mindig szíve-
sen látjuk az ovisokat is, ha az számukra is élvezetet 
nyújthat. De a jó kapcsolatban az is benne foglalta-
tik, hogy áprilisban meghívjuk a nagycsoportosokat 
egy kis ismerkedésre. Ilyenkor egy picit belekós-
tolhatnak az iskolás életbe. Mondókázunk, éneke-
lünk, számolunk, mesét mondunk, találós kérdé-
seket adunk fel nekik, kézműveskedünk, és persze, 
mozgunk is. Mindezt az iskolásokkal közösen. Így 
történt ez idén is, április 5-én fogadtunk 2 órára öt 
„nagy óvodást”, akik először kicsit meg voltak szep-
penve, de hamar feloldódtak, és jókedvűen vettek 
részt a játékokban és a feladatokban egyaránt. Vé-
gül egy kis ajándékkal leptük meg őket. A visszajel-
zésekből úgy tudom, remekül érezték magukat, és 
várják a szeptembert, amikor valódi iskolásként lép-
hetik át a kapunkat. (Közülük négyen ide iratkoztak 
be, mi is nagyon várjuk őket.)

Iskolánk nem önálló intézmény, a Héhalmi Be-
nedek Elek Általános Iskola telephelyeként mű-
ködünk. (Ezért van az, hogy Havjár Zoli bácsi és 
jómagam is ingázunk a két település között.) Áp-
rilis 20-án anyaiskolánkban rendhagyó énekórát 
tartott az ötvenéves Muzsikás együttes. Az ottani 
kollégák izgalommal készültek erre az esemény-

re, melyre minket is meghívtak. Örömmel vegyes 
kíváncsisággal indultunk el, és nem csalódtunk. 
Érdekes hangszerbemutató, csodálatos népzenei 
előadás után fergeteges mulatság kerekedett a gye-
rekekkel közös éneklés során. Kisdiákjaink még 
csujogatni is megtanultak, amit a hazafelé vezető 
úton szorgalmasan gyakoroltak.

Tanulóink több versenyen is remekeltek idén ta-
vasszal. A sakkeredményekről egy másik cikkben 
olvashatnak. Április 13-án a negyedikesek három- 
fős csapata, Krizsai Csanád, Kürti-Bokor Máté, 
Szathury Panna első helyezést ért el a Salgótarjá-
ni Tankerület „…százlátó üveg” címmel rendezett 
költészet napi vetélkedőjén. Hét csapatot utasítot-
tak maguk mögé a mindössze 3 pontos veszteség-
gel kivívott győzelmükkel. Április 23-án (vasárnap) 
délelőtt rendezték meg a Medve matek szabadtéri 
csapatversenyt a Városligetben mintegy 2000, 
többségében budapesti résztvevővel. Ezen szintén 
három negyedikesünk Krizsai Csanád, Proksza 
Dávid, Szathury Panna indult és versenyzett fárad-
hatatlan lelkesedéssel. A Koala-kategóriában (3.-4. 
osztályosok) vetélkedő 72 csapat közül az előkelő 
13. helyet szerezték meg eljutva egészen az arany 
fokozatig. Nagyon büszkék vagyunk rájuk!

SULIHÍREK
Új rovat
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Idén mi is bekapcsolódtunk a fenntarthatósági 
témahét (április 24-28.) programjába. Ennek első 
és egyben legizgalmasabb eseménye a Föld napjá-
hoz kapcsolódó vadállat-bemutató volt április 24-
én a kultúrház nagytermében. Tóth Gábor valódi 
egeret, patkányt, vadászgörényt, nyestet, rókát és 
kutyát hozott magával, és szórakoztató előadásban 
mutatta be őket az ovisoknak és az iskolásoknak. 
Az ötletért, szervezésért és az anyagi támogatásért 
Bányai Dórit illeti a köszönet. A témahét minden 
napjára készült egy-egy különleges feladat az isko-

lában is: madármegfigyelés, játékos feladatlapok, 
madárfelismerés, -rajzolás, madárházikó-készítés, 
élő memóriajáték. Reményeink szerint ezek által 
gyerekeink közelebb kerültek a természethez.

A különböző programok megvalósulásában, a 
gyerekek utaztatásában, ha szükséges volt, anyagi 
támogatásban mindig számíthattunk az önkor-
mányzatra. Szeretnénk ezúton is kifejezni köszö-
netünket minden munkatársnak, akik valamilyen 
módon hozzásegítették a gyerekeket ezekhez az 
élményekhez. 

Berzsák Györgyi

Húsvéti kézműves foglalkozás
Április első szombatján megrendezésre került a 

Tavaszváró kézműves foglalkozás, melyen a gyere-
kek húsvéti ajándékokat készíthettek maguknak. 
Eszter néni és Berzsák Györgyi ötleteivel felvértezve 
vártuk a gyerekeket és családjukat erre a vidám és 
kreatív találkozóra. Mindenki hozott magával to-
jást, melyet Eszter néni segítségével hagyományos 
tojásfestés keretében elkészíthettek. A húsvéti tojá-
sok hagymahéj levében nyerték el színüket, élő vi-
rágokkal és növényekkel (petrezselyem, borostyán, 
százszorszép, gyermekláncfű) mintázva azokat. Szí-
nes csipeszekkel lezárva lehetett megkülönböztetni 
egymástól. Nagyon szép és ötletes festések születtek.

Másik három asztalnál pedig a kézműves alkotó-

képességüket mutathatták meg. Fonalból báránykák 
és kiscsibék készültek, papírból kivágott állatokat 
lehetett színezni, az újrahasznosítás nevében papír-
gurigából megfestett virágok születtek, konzervdo-
bozból pedig nyuszik lettek, Tündi néni segítségé-
vel a dobozba bársonyvirágot (büdöskét) ültettek. 
A csoportos munkák végére nem csak a gyerekek, 
hanem a szülők, nagyszülők is örülhettek a közös 
munkának, az elkészített húsvéti díszeket boldogan 
vitték haza.

Reméljük, hogy mindenki jól érezte magát, és rá 
tudott hangolódni az ünnepekre.

Erdőkürt Község Önkormányzata
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Könyvtári hírek

2023. június 1-én ismét egy nagyon jó hangulatú, 
színvonalas író-olvasó találkozót tartottunk a közös-
ségi színtérben. Víg Balázs meseíró, a Móra Könyvki-
adó család tagja látogatott el Erdőkürtre. Interaktív, 
érdekes és tanulságos előadást tartott, ahol nemcsak 
a gyerekek szeme csillogott, hanem a jelenlévő felnőt-
tek is mosolyogva figyelték a könyvekből felolvasott 

részletek magyarázatát, az ügyesen belecsempészett 
játékos, mozgásos feladatokat, és írói kulisszatitkokba 
is beavatta közönségét Balázs bácsi.  

A találkozó a Balassi Bálint Könyvtár jóvoltából 
valósulhatott meg. 

Dudok Tünde
Könyvtáros

Petőfi 200
Az idén a költészet napját nagy költőnknek szenteltük. 

Jó érzés látni, hallani, hogy nem csak mi, de az egész 
média nem egyetlen napot szánt az évfordulóra, hanem 
az egész évet. Minden nap hallható egy vers az M5-ön, 
kiváló művészek tolmácsolásában. A mi megemlékezé-
sünknek is ez volt a felhívása, hogy korra, nemre való 
tekintet nélkül mondjunk el egy kedvenc vagy rég nem 
hallott Petőfi-versünket.

A terem nagyon ügyesen körbe rakott székekkel volt 
berendezve, így mindenki látott minden szereplőt, aki 
akár ülve vagy állva, szavalva vegy felolvasva tolmácsolta 
a választott verset. Mindjárt a megnyitás is egyéni volt, 
mert Anikó Petőfi prózáját választotta, az Úti levelekből 
olvasott részletet. Ügyeletes csalogányunk következett, 
Urbán Hanna, aki a Távolból című megzenésített költe-
ményt énekelte el kristálytiszta, csengő hangján. Aztán 
Szathury Panna a Talpra magyart szavalta el. Jöttek sor-
ban a többiek: Havjár Bence, Juhász Balázs, a Szathury 
fiúk, Milán és Zalán, Tiboldi Zalán. 

A felnőttek sorát Virág Norbi nyitotta meg, aki két 
verssel is készült. Az egyik egy hazafias, a másik pe-
dig szerelmes vers volt. Nem titkolta, hogy vallomás-
nak szánta a mellette ülő, ifjú feleségének. Palik Kati a 
"Laci te hallod-e" versbe az unokáját is bevonta. Márkosi 
Kitti, Györgyi néni, Budai Erzsi óvónéni, a Gazdag és 
Nedeliczki házaspár mind megtiszteltek bennünket a 
közreműködésükkel. Szvetlik Zsuzsika elárulta, hogy 
a "Falu végén kurta kocsma" versével iskolás korában 
szavalóversenyt nyert. A végén nagy meglepetésünkre 
Anikó zongora kíséretével Gazdag Maresz elénekelte a 

Tolcsvay-féle Talpra magyart, nem akármilyen színvo-
nalon. Persze, a refrént vele énekeltük. Felemelő volt. 
Megtudtuk ezután, hogy Maresz nemcsak a könyvelője 
volt a Republic együttesnek, hanem majdnem az énekese 
is lett. Örülünk, hogy nem így lett, mert így minket "gaz-
dagít". Persze, rögtön kapott ajánlatot a pávásoktól és az 
evangélikus énekkartól. 

A végén előkerült 200-as gyertyával, egy hatalmas tor-
ta, amit a gyerekek jóízűen elmajszoltak. Nagyon sokat 
kaptunk attól, hogy újra szembesültünk, micsoda géni-
uszunk van, és amiről ő írt, amiért küzdött, amiért aggó-
dott, az napjainkban is érvényes.

Eszter néni

Fotók: www.erdokurtfaluvedo.hu | STY
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„Minden gyermek legyen boldog!”
Ezzel a szlogennel indult útjára a világjárvány alatt 

a gyermeknapi rendezvény. Első évben a személyes 
érintkezést elkerülendő szabadtéri kincskeresés volt a 
program. A pozitív visszajelzések hatására a követke-
ző évben akadályversenyt rendeztünk a sportpályán és 
környékén. Ekkor már jónéhány segítőre is szükség volt, 
akik nagy örömmel vállalták az állomások megszervezését 
és lebonyolítását. Lehetőségünk nyílt egy szerény ebéddel 
(paprikáskrumpli, palacsinta) megvendégelni a családokat. 

Az idei évben már előre jelentkeztek önkéntesek és 
támogatók, hogy ismét egy fergeteges gyereknap való-
sulhasson meg Erdőkürtön. Az önkormányzat dolgozói 
hetekkel a rendezvény előtt megkezdték a gyereknapi 
előkészületeket. A mindennapi rutinba beleszorítva, 
időt-energiát nem sajnálva készültek a falusi olimpia 
játékai, eszközei, dekorációja. Polgár István, a konyhás 
nénik (Tekséné Erzsi néni és Ocskóné Erzsi néni) és segí-
tőik jóvoltából pazar ebéd került az „olimpikonok” asz-
talára. A Kürti kiskocsma vezetői gondoskodtak egész 
nap a folyadékpótlásról ízletes limonádé formájában. 
A korábbi családi napok hagyományaiból kiindulva a 
gyereknapjainkon az egész családot várjuk színes, vi-
dám feladatokkal, mert a legértékesebb, amit szülőként a 
gyermekeinknek adhatunk, az a velük töltött idő! 

A gyereknapot egy solymászbemutató nyitotta meg, 
ahol sok érdekes és izgalmas dolgot láthattunk, továbbá 
a látványos bemutató emelte a rendezvény színvonalát. A 
bemutató végén még a vadászgörényekkel is megismer-
kedhettünk. Ezt követően kezdődött a Falusi olimpia, 
ahol 5 olimpiai számban kellett megmérkőzniük a csa-
patoknak. Volt itt minden, ami sportos és vidám, vicces 
és atlétikus. Az ebédet követően került sor az eredmény-
hirdetésre, lehetett sakkozni Boda Karcsi bácsival, kéz-
műveskedni Berzsák Györgyi nénivel, de még csillám-
tetoválást is kaphattak az arra vágyók. A kispályás focit 
és a röplabdát a gyerekek és a felnőttek egyaránt élvezték. 
(Támogatóink jóvoltából az ehhez szükséges sporteszkö-
zök az iskola eszközállományát fogják gyarapítani.). A 
napot tinidiszkó és gyerekkoktélbár zárta.

Ezúton is köszönjük mindazoknak, akik bármilyen 
formában támogatták, munkájukkal segítették boldoggá 
tenni a gyermekeket!

Erdőkürt Község Önkormányzata
Fotók: www.erdokurtfaluvedo.hu | STY
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Az előző számban írt mélymulcsolás, remé-
lem, másoknak is meghozta a kedvét ahhoz, hogy 
környezetbarátabb módon műveljék kertjüket. A 
mélymulcs esetében fontos, hogy ne tömörödjön 
be, azonban, ha nagy területen alkalmazzuk, ak-
kor nem könnyű megoldani, hogy vasvillával vagy 
kapával lazítgassuk az egész területet. 

Az előző cikkben említett Dr. Gyulai Ivánnál – aki 
a mélymulcsolás mondhatni úttörője – megjelentek 
a pockok a szalmában maradt gabonaszemek miatt, 
járataikkal pedig lazították a mulcsot. A pockok mi-
att pedig megjelentek a siklók, és szabályozták az ál-
lományt (aki ódzkodik ezektől az állatoktól, fontolja 
meg a mélymulcs alkalmazását). 

Én az udvarunkban még pockokkal nem találkoz-
tam, de mi kisebb részletekben műveljük a kertet, 
Kálmán sokat lazította a talajt. Számomra csodála-
tos, hogy a természet lakóhelyet talál az udvaromon 
belül, és egy teljes ökoszisztéma, táplálékhálózat tud 
kialakulni. Ez CSAK azért fontos, mert ez az alapja 
az egészséges kertművelésnek. Ha van kártevő, egy 
idő után megjelenik annak ragadozója is, és elkez-
di szabályozni a létszámukat. Valamint a növények 
csak akkor tudnak védekezni a kártevők ellen, le-
gyen az gomba, baktérium vagy rovar, ha hagyjuk 
őket védekezni, és nem „segítünk” permetezéssel, 
vegyszerekkel. Mert igen, tudnak olyan másodlagos 
anyagcseretermékeket termelni, amelyek riasztják a 
kártevőket. Természetesen ez sok kárral járhat, múlt 
évben gondoljunk csak vissza a levéltetűinvázióra, 

sok friss hajtás tönkrement a fákon még permetezés 
mellett is, ellenben mindenen, de mindenen katica-
bogár-lárva volt (és nem az idegen harlekin, hanem 
az őshonos katicafajok lárvái). A trambulin hálóját 
pedig kifejezetten imádták a bebábozódáshoz. Idén 
alig van levéltetű a kertünkben. Mellesleg a tetvek 
jelenléte is hasznos a növényeknek, de erről bőveb-
ben majd máskor ejtenék szót.

Visszatérve a mélymulcsra, ez a technológia az er-
dőkben lévő folyamatos takarást utánozza, ami tele 
van élettel. Ebbe beletartoznak a kártevők is (ame-
lyek csak a mi nézőpontunk szerint kártevők, ők 
is ugyanúgy a rendszer részei). A környezetbarát, 
egészséges kertművelésnek a lényege az, hogy kellő-
en megerősítsük a növényeinket ahhoz, hogy véde-
kezni tudjanak. A mélymulcs elég tápanyagot tartal-
maz, hogy erős, ellenálló növény tudjon fejlődni, és 
azzal, hogy nem fújunk rá vegyszereket, nem gátol-
juk az önvédelemben. Ez, persze, nem egyik napról 
a másikra változik, biztos vagyok benne, hogy egy-
két, akár három évre is szükség lesz, mire beáll az 
egészséges egyensúly, de megéri kivárni, és erre bíz-
tatok mindenkit. 

Nekünk sajátosan alakult a kert idén, több kis 
parcellát gondozunk különböző módon. Mivel még 
nem sok változás történt, egyelőre nem tudok új in-
formációkkal szolgálni, viszont mutatok pár képet, 
hogyan is néz ki most a kert.

Bányainé Dóri

Mélymulcs II. és egyéb hasznos információk
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„Kanapé a falu szélén”

Erdőkürt utcáit járva sokszor ösz-
szefutottam Eszter nénivel, szinte 
minden találkozásunkkor elhang-
zott a szájából, hogy „Erdőkürt 
egy csoda”. Sokat gondoltam erre 
a mondatra egy bizonyos szombati 
napon, amikor ez a kicsiny, nógrádi 
falu hangyabolyként felkerekedett, 
hogy a lokálpatriotizmus és a „zöld 
ügy” érdekében szeretett otthonuk-
kal „csodát tegyenek”.

Sajnos, hiába vannak a falu több 
pontján szemetesek kirakva, az uta-
kat műanyagflakonok, cigaretta-
csikkek lepik el, amiért nem utolsó 
sorban a nagy áthaladó forgalom is 
felelős. Szerencsére vannak helyben 
olyanok, akik egyesületi szinten, vál-
lalkozóként és magánemberként is 
fontosnak tartják a falu tisztán tartá-
sát. És a problémára kínál kézenfekvő 
megoldást a „TE SZEDD! – Önkénte-
sen a tiszta Magyarországért” akció, 
hazánk legnagyobb önkéntes hul-
ladékszedési mozgalma. E program 
megszervezését nagy lelkesedéssel 
támogatta a település önkormány-
zata, a Faluvédő, Szépítő és Fejlesztő 
Egyesület, és számos helyi vállalkozó 
is. Az akció megvan, már csak dátum 
kellett hozzá, de az se okozott sokáig 
fejtörést, hisz az UNESCO a hetvenes 
évek óta április huszonkettedik nap-
ját a környezetvédelemnek szenteli, 
elnevezése ezért is: a Föld napja. Mert 
nem szabad soha felednünk, hogy 
bolygónk egy védelmező élőhely, és 
közös érdekünk, hogy még sok-sok 
nemzedék számára az is maradjon. 
Fejlődni kell, szükség van az új tech-
nológiákra, de a fenntarthatóság az, 

ami a jelenben a kulcsszó kell legyen. 
Sokan gondolják, hogy ha a „hatal-
masok” nem tesznek, én kevés va-
gyok. Mi, falusi kisemberek egy ilyen 
apróságnak tűnő dologgal is, mint a 
szemétszedés, sokat teszünk.

Ama bizonyos áprilisi nap reggelén 
a szervezők jóvoltából egy rendezett 
pult várt a meghirdetett találkozási 
ponton. Elfoglaltam a helyem, átvet-
tem a dokumentumokat, és eleget 
téve jegyzőkönyvvezetői feladatom-
nak, szorgosan körmöltem. Elsőként 
a helyszín biztosítására kirendelt pol-
gárőrség jelent meg, de nem várattak 
sokat az önkéntesek sem. A kiáltvány 
nem volt hiábavaló. A jelenléti ív 
sorai egyre csak teltek. Az emberek 
csak gyűltek. Egy lelkes kisfiú any-
nyira tettre kész volt, hogy jócskán 
megelőzte szüleit. Őt akkor a szabá-
lyok értelmében türelemre, szülei be-
várására intettük. Míg várt, elmesél-
te, hogy előző nap, mikor a szüleivel 
autóval érkeztek haza Acsa felől, az út 
mellett legnagyobb megdöbbenésük-
re egy kanapéra lettek figyelmesek. 
Hüledeztünk mi is, de nem azért, 
mert nem hittünk neki, hanem mert 
bizony, a mi figyelmünket is elkerül-
te, és elképzelésünk se volt, mikor 
kerülhetett oda. Fél óra elteltével úgy 
láttuk, hogy teljes a létszám. A szer-
vezők felolvasták az akciótervezeti és 
munkavédelmi előírásokat, majd öt 
csoportra osztották a résztvevőket. A 
Kossuth utca lett a „közös pont”, ott 
találkoztak össze a csapatok, mikor 
a maguk „falurészével” végeztek. Az 
ötödik csapatban voltak az igazán 
markos legények, ők kapták a külte-

rületeket, akik a zsákok jelentős ré-
szét töltötték meg. Nem is részletez-
ném, mi mindent találtak, és akkor 
még az erdők mélyére nem is merész-
kedtek. Emlegették, hogy arra „sok 
kincs vár még felfedezésre”. „Kincs-
keresőink” arra a bizonyos kanapéra 
is ráleltek, azonban a „TeSzedd” kere-
tein belül nem lehetett eltávolítani, de 
más módon, az építési törmelékekre 
(sajnos, akadt abból is bőven) vonat-
kozó előírásoknak megfelelően, az is 
elkerült a faluhatárból.

A szervezők célja természetesen 
nemcsak az volt, hogy minél több 
résztvevőt toborozzanak ehhez a 
nemes ügyhöz, hanem hogy mara-
dandó élményt is nyújtsanak. Polgár 
István, helyi kistermelő húsfelaján-
lásából egy remek ebéddel vendégel-
ték meg a résztvevőket, amit délben 
Pazsiczki Mihály tartalmas bogrács-
gulyás formájában tálalt fel a kocsma 
udvarán. Mert bizony, nem sokkal 
azután, hogy elütötték a delet a két 
templom tornyában a harangok, Er-
dőkürt megtisztult, a megfáradt sze-
métszedők megpihenhettek, és jóízű-
en szürcsölhették a megérdemelt forró 
levest. Hát így esett, hogy a bogrács 
üresen, a zsákok tele, én pedig egy 
csodával gazdagabban végeztem. 

Vörös Ferenc
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Kolbászból van-e az a bizonyos kerítés?

Az egyszerű válasz: nem. A ke-
vésbé egyszerű pedig itt olvasható: 

Mindig is vágytam arra, hogy 
megtapasztaljam, milyen külföldön 
élni. Nos, megkaptam, amit akar-
tam, de mire jó ez? Természetesen 
mindig az az első gondolat, hogy 
„persze, azért mész, mert ott töb-
bet lehet keresni”. Hazudnék, ha 
azt mondanám, hogy nem motivál, 
de nem feltétlen ez a fő oka annak, 
hogy itt élek. Arra gondoltam, el-
mesélem, honnan hová jutottunk, 
és miért csináljuk azt, amit.

Az egyetemen kitűnő diplomával 
végeztem, és neki is álltam a lelkes 
munkakeresésnek, melyet négy hó-
nap után feladtam, és elmentem a 
szakmámon kívül dolgozni. Ekkor 
már a férjem egy éve Svédország-
ban dolgozott. Elhatároztam, hogy 
utánamegyek, hiszen csak nem árt 
a házasoknak együtt élni... Így is 
lett, de mielőtt egy tízkilós bőrönd-
be passzíroztam volna a kis élete-
met, elkezdtem a nyelvet tanulni, 
biztos, ami biztos. (Életem egyik 
legjobb döntése volt). Néhány hó-
nappal később pedig már a messzi 
északon éltem életem szerelmével, 
aki szinte minden nap tizenórákat 
dolgozik azért, hogy stabil jövőt és 
jelent biztosítson kettőnk számára.

A valósághoz képest meglehe-
tősen nagy elvárásokkal érkeztem 
mind saját magam, mind pedig a vi-
lág felé. Matyival egy ideig egy csa-
ládiház padlásszobájában éltünk, 

mely pont annyira volt kényelmes, 
mint amennyire annak hangzik. 
Majd sikerült néhány hónappal 
később egy saját albérletbe költöz-
nünk. Ekkor még mindig nem volt 
munkám, annak ellenére, hogy a 
legvarázslatosabb mosolyomat elő-
véve adtam be sorra az önéletrajzai-
mat már szinte mindenhova. Kará-
csony után egy takarítócég kezdett 
alkalmazni, nem sokkal később 
pedig megkeresett egy étteremveze-
tő, aki felajánlott nekem egy bármi-
xer állást, amit szinte gondolkodás 
nélkül elfogadtam. Ezzel viszont 
vállaltam azt is, hogy a munkana-
pokon a szomszédos városban éljek, 
ugyanis gyakran kell éjszakáznom, 
a tömegközlekedés pedig elég vidé-
kies. A közös szabadnapjaink ki-
merülnek havi 3-4 napban, amik 
gyakran azzal telnek, hogy kihever-
jük a hosszú munkanapokat. 

Most, gondolom, felmerül a kér-
dés, hogy mi a jó egy ilyen kaotikus 
életben több mint ezer kilométerre 
a családunktól...

Az egyik szempont valóban a 
megélhetés és a pénzgyűjtés. Saj-
nos, kijelenthetem, hogy a mun-
kaerőt – mind anyagilag, mind 
emberileg – jobban megbecsülik 
itt, mint otthon. A másik ok pedig, 
hogy nagyokat álmodunk, és hi-
szünk abban, hogy nem csak álom 
marad mindaz, amire vágyunk. A 
harmadik érvem pedig mindennek 
ez emberi oldala: úgy gondolom 

sokat formál kettőnkön az ittlét, 
és bizony sokat számít, hogy egy 
ekkora országban van egy biztos 
pont, egy biztos személy mindket-
tőnk életében. 

Ami pedig kifejezetten rám igaz, 
az az, hogy nagyon élvezem, hogy 
más kultúrákkal, különböző em-
berekkel találkozom. Dolgozom 
együtt svédekkel, olaszokkal, spa-
nyolokkal, arabokkal, de ismerek 
Columbiából és a Fülöp-szigetek-
ről érkezőket is. 

A svéd embereket pedig kifeje-
zetten szeretem. Jellemző rájuk 
a szinte véget nem érő türelem, a 
barátságosság, de gyakran hiány-
zik az az igazi magyaros szeretet, 
amit a legkedvesebb svéd sem tud 
pótolni. Hihetetlen volt tapasztal-
ni, hogy a svédek nem érnek egy-
máshoz: nem fogják egymás kezét 
az utcán a párok, nem ölelik meg 
egymást a barátok, de puszit sem 
igazán adnak a szűk családjukon 
kívül senkinek.

Tehát a kerítés cseppet sincs kol-
bászból, de úgy gondolom, olyan 
hely nem is létezik. A lényeg viszont 
az, hogy olyan tapasztalatokra és él-
ményekre tehet szert az ember, amit 
sosem felejt el, és talán be is tudja 
ezeket építeni az életébe. 

Szujóné Berzsák Eszter
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Örömhírek

anyakönyvi hírek

Demeter Zoltán és Demeter Viktória  
(Czeba Viktória) lánya, Adél (2023. március 4.) 

Izsó Miklós Sándor és Izsó-Kapuszta  
Karolina fia, Dominik (2023. február 12.)

Bozsik Gergő és Bozsik Cintia (Bratkovics Cintia) 
fia, Zalán Márk (2023. április 13.)

Moravcsik Norbert és Billinger Magdolna  
fia, Máté Medox (2023. március 28.)

házasságot kötöttek:

Busuioc Ioan és Terecskey Edit  
Erdőkürt, 2023. május 11.

Szlavkovszki Dániel és Bloch Rebeka  
Sződliget, 2023. május 12.
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IDÉN IS VOLT SAJTÜNNEP
III. Nógrád és Heves vármegyei  
Sajtvásár és Sajtverseny

Ebben az évben a megszokott béri helyszín 
helyett Pásztóra, a Varázsvölgybe költöztettük 
kedvenc rendezvényünket. Nagyon is jól tettük, 
ugyanis egy remek csapattal dolgoztunk együtt, 
egy csodaszép helyszínen. 

A sajtversenyt pedig a megszokott csapattal, a 
Magyar Sajtkészítők Egyesületével együtt szervez-
tük és bonyolítottuk le. Idén először kétnaposra bő-
vült a rendezvény. 

Első délután egy remek hangulatú sör-sajt és 
bor-sajt párosításokról szóló vacsorát tartottunk 
a Halda Sajtmanufaktúra és a Tolbán Sajtmanu-
faktúra termékeivel, valamint a rétsági Fűtőház 
Sörfőzde söreivel és a Csernyik Pincészet boraival. 
Remek sajtok, remek italok, csodás ízélmények, 
fantasztikus hangulat. 

Másnap pedig kezdődhetett a fesztivál – Vásári 
forgataggal, sajtversennyel, borterasszal, babzsá-
kokkal, a gyerekeknek óriás színezővel, sajtkészítő 
bemutatókkal, izgalmas eredményhirdetéssel és 
remek zárókoncerttel. 

A sajtverseny eredményeiben pedig megmu-
tatkozott, hogy Erdőkürtön igazán remek sajtok 
készülnek:

• Cseppnyi Birtok – Natúr joghurt: arany mi-
nősítés

• Cseppnyi Birtok – Vaj: ezüst minősítés
• Tolbán Sajtmanufaktúra – Házi vaj: bronz 

minősítés
• Tolbán Sajtmanufaktúra – Parenyica: bronz 

minősítés
• Tolbán Sajtmanufaktúra – Fél kettő: ezüst 

minősítés
• Tolbán Sajtmanufaktúra – Faszenes fehér-

penészes lágysajt – arany minősítés
• Tolbán Sajtmanufaktúra – Tolbán Kék – 

arany minősítés

Nógrád és Heves Vármegye Legjobb Sajtja ván-
dorkupát is a Tolbán Sajtmanufaktúra hozhatta 
haza Erdőkürtre. Ezúton is szívből gratulálok 
mindenkinek! Jövőre újra találkozunk.

Bányainé Dóri

FALUNAP
Szeretettel várunk minden kedves érdeklődőt az idén is megrendezésre kerülő falunapon. 
Dátum: augusztus 12. |  Helyszín: Mikszáth Kálmán Közösségi Színtér és Könyvtár


